
From: Ee GE @rellendoorn.n>
Sent: 17/05/2024 13:54:14

To: E22 | EN @nellendoom.nl>, De Oo EN @rellendoorn.nl>
Cc: EE EE @rellendoorn.nl>

azcSubject:

Hai EEE

Ik neem jullie even gelijktijdig mee in het collegevoorstel en de raadsmededeling over het vervolgproces azc.

Ik wil ze in de loop van de middag graag aan de stukken van het college van dinsdag toevoegen.

Met vriendelijke groet,

5.1.2e

Gemeentesecretaris/Algemeen directeur

Telefoonnummer: KE

Aanwezig op: ik werk plaats- en tijdonafhankelijk. Ontvang je op een voor jou ongebruikelijk moment een e-mail
van mij? Antwoord dan gewoon op een moment dat het jou past.

Gemeente Hellendoorn, Willem-Alexanderstraat 7, 7442 MA Nijverdal
www.hellendoorn.nl

Volg ons ook via Facebook, Instagram, Linkedin en Twitter
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Hellendoorn
RAADSMEDEDELING

Aan: Gemeenteraad

Van: College van burgermeester en wethouders
Zaaknummer:

Datum collegebesluit: 21 mei 2024
StafAfdeling:

Portefeuillehouder:

Onderwerp Voortgang proces realisatie azc

INHOUD
Op 12 maart 2024 hebben wij u via een raadsmededeling geïnformeerd over het collegebesluit om
een locatie aan te wijzen waar in onze gemeente een asielzoekerscentrum (azc) kan komen. Het
college heeft dit besluit genomen op basis van criteria die u als raad heeft vastgesteld.

In deze raadsmededeling informeren wij u over:
_

Een weergave van de inloopbijeenkomsten en gesprekken;
_

Het vervolg en de planning
_

De afhandeling van de Woo-verzoeken;
_

De afhandeling van ingediende bezwaarschriften;

Een weergave van de inloopbijeenkomsten en gesprekken
Direct na besluitvorming door het college is de omgeving van de beoogde locatie (Noordelijke
Hoofddijk in Nijverdal) geïnformeerd. Medewerkers hebben brieven huis-aan-huis in de omgeving
afgegeven. Via de brieven zijn direct aanwonenden en omwonenden uitgenodigd voor
inloopbijeenkomsten. Voor direct aanwonenden zijn ook kleinere bijeenkomsten gehouden, waarbij zij
in gesprek konden met de burgemeester. Later hebben ook nog bijeenkomsten plaatsgevonden voor
ondernemers, verenigingen en andere belanghebbenden en voor alle inwoners van de gemeente
Hellendoorn.

Deze reeks inloopbijeenkomsten en gesprekken heeft plaatsgevonden tot eind maart. In deze periode
hebben wij omwonenden en andere belanghebbenden actief uitgenodigd om interesse te tonen voor
het omwonendenoverleg. Dit omwonendenoverleg zetten wij als gemeente op om te luisteren naar de
vragen, zorgen en wensen vanuit de omgeving, om daarmee te komen tot een goede inbedding van
het azc. De belangstelling voor dit overleg is groot: in totaal hebben ongeveer 150 mensen interesse
getoond.

Tijdens de eerdergenoemde inloopbijeenkomsten konden aanwezigen vragen stellen. Vragen die niet
direct beantwoord konden worden of vragen die mensen die niet direct aan medewerkers wilden
stellen, konden ook schriftelijk worden ingediend. Hier is veel gebruik van gemaakt. Deze vragen zijn
allemaal nadien beantwoord via e-mail. Aan de hand van deze vragen is een eerder gepubliceerde
Q&A-lijst met veelgestelde vragen op www.hellendoorn.nl/azc aangevuld.

De bekendmaking van het besluit heeft geleid tot veel vragen, zorgen en emoties, met name in de
omgeving van de locatie. Een deel van de omwonenden heeft zich verenigd in een actiegroep,
inmiddels verworden tot een stichting. Vanuit deze groep zijn er meerdere verzoeken ingediend op
basis van de Wet open overheid (Woo). Ook heeft deze groep anderen actief opgeroepen om Woo-
verzoeken in te dienen. Dit heeft geleid tot meerdere Woo-verzoeken.



Het vervolg en de planning
Voor het opzetten van het omwonendenoverleg en om tegemoet te komen aan veelgehoorde zorgen
vanuit de omgeving die te maken hebben met het gevoel van veiligheid en leefbaarheid, is er contact
geweest met een adviesbureau. Dit bureau is gespecialiseerd is het uitvoeren van risicoanalyses
rondom opvangcentra. Resultaten van dergelijke onderzoeken maken inzichtelijk hoe het is gesteld
met de veiligheid en leefbaarheid in de omgeving en via latere metingen kunnen ontwikkelingen in
kaart worden gebracht. Aan het omwonendenoverleg willen we voorleggen of dit wenselijk is.

Het omwonendenoverleg wordt zo snel mogelijk opgestart. Ervaringen vanuit andere gemeenten leren
ons om het aantal zetels terug te brengen tot ongeveer 11. Ook de wijkagent, het COA en mogelijk
iemand vanuit de veiligheidsregio worden gevraagd om deel te nemen aan dit overleg. Het is wenselijk
om te komen tot een gemêleerde samenstelling, met een diversiteit aan opvattingen en
achtergronden. Met zowel omwonenden als bijvoorbeeld ondernemers. Als het omwonendenoverleg is
samengesteld, zal het eerste inhoudelijke bespreekpunt input voor de bestuursovereenkomst moeten
zijn.

De gemeenteraad is eerder — onder voorbehoud — in het vooruitzicht gesteld om op dinsdag 9 juli

2024 wensen en bedenkingen te uiten op de concept-bestuursovereenkomst met het COA, inclusief
de eerdere keuze voor de locatie Noordelijke Hoofddijk. Dit zou betekenen dat een maand eerder, op
dinsdag 11 juni 2024, een concept-bestuursovereenkomst zou moeten worden vastgesteld door het
college. Voor die tijd kan er echter geen voldragen advies vanuit een omwonendenoverleg worden
verwacht.

We willen u als raad daarom vragen op 9 juli 2024 te toetsen of het college in voldoende mate heeft
voldaan aan de criteria die door de raad op 16 mei 2023 zijn gesteld. Ook kan uw raad input
meegeven aan het college over mogelijke afspraken die zij vastgelegd zou willen zien in een
bestuursovereenkomst. De input van zowel de gemeenteraad als vanuit het omwonendenoverleg
wordt dan later door het college meegewogen in het besluit over een bestuursovereenkomst met het
COA. Na de zomer beoordeelt de raad dan of dit advies goed is overgenomen, als een concept-
bestuursovereenkomst vanuit het college aan de raad wordt voorgelegd voor het uiten van wensen en
bedenkingen.

Woo-verzoeken

Als gemeente hebben wij verschillende verzoeken ontvangen om informatie over het azc openbaar te
maken op grond van de Wet open overheid (Woo). Als college hebben wij op 14 mei 2024 besloten
om alle beschikbare informatie te verstrekken. Het gaat in totaal om ruim 2200 pagina’s aan digitale
stukken. Alle documenten zijn gescreend op de aanwezigheid van persoonsgegevens; deze gegevens
zijn op grond van de Woo niet openbaar en moeten dus geanonimiseerd worden.

Alle opgevraagde informatie is gedeeld met de indieners van de verzoeken. Ook hebben wij alle
informatie actief openbaar gemaakt op www.hellendoorn.nl/aze.

Bezwaarschriften

De afgelopen weken zijn er zes bezwaarschriften ingediend tegen het collegebesluit van 12 maart
2024. De commissie bezwaarschriften heeft ons geadviseerd om deze bezwaarschriften niet-
ontvankelijk te verklaren. Ons besluit van 12 maart 2024 is strikt juridisch gezien een 'voornemen'. Dit
houdt in dat nadere besluitvorming nodig is om het voornemen daadwerkelijk uit te voeren. Pas als
een omgevingsvergunning wordt verleend, verandert er iets feitelijk. Op dit moment ligt er geen
juridische verplichting om het 'voornemen' uit te voeren. Daardoor vervalt de bezwaarmogelijkheid op
technische grond.

Als college hebben wij besloten om het advies van de commissie bezwaarschriften over te nemen en
de bezwaarschriften dus ongegrond te verklaren.

Een bezwaarmogelijkheid dient zich aan na het verlenen van de benodigde omgevingsvergunning.
Belanghebbenden kunnen dan bezwaar of beroep indienen.
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VOORSTEL
1 Een knip aan te brengen tussen de verantwoording aan de raad over de locatiekeuze en het

ophalen van wensen en bedenkingen over de concept-bestuursovereenkomst.
2. De raadsmededeling te versturen naar de gemeenteraad.

INLEIDING
Op 12 maart 2024 heeft het college besloten om een locatie aan te wijzen waar in onze gemeente een
asielzoekerscentrum (azc) kan komen. Het college heeft dit besluit genomen op basis van criteria die
de raad heeft vastgesteld.

De raad is hierover geïnformeerd door middel van een raadsmededeling. In die raadsmededeling is
een planning geschetst. Op grond van die planning wordt de raad op 9 juli 2024 in de gelegenheid
wensen en bedenkingen te uiten over de concept-bestuursovereenkomst met het COA.

Er heeft zich een aantal ontwikkelingen voorgedaan, waardoor het noodzakelijk is om opnieuw naar
de planning te kijken.

BEOOGD EFFECT
Een zorgvuldige, goede en realistische planning vaststellen voor het vervolg van het project realisatie
azc.

ARGUMENTEN

1.1 Eris veel belangstelling voor het omwonendenoverleg

Na de bekendmaking van de locatiekeuze op 12 maart 2024, is een aantal inloopbijeenkomsten
georganiseerd. Ook zijn er verschillende individuele gesprekken geweest. Deze inloopbijeenkomsten
en gesprekken hebben plaatsgevonden tot eind maart. In deze periode zijn omwonenden en andere
belanghebbenden actief uitgenodigd om zich aan te melden voor het omwonendenoverleg. Dit
omwonendenoverleg zetten wij als gemeente op om te luisteren naar de vragen, zorgen en wensen
vanuit de omgeving, om daarmee te komen tot een goede inbedding van het azc. De belangstelling is
groot: in totaal hebben zich ongeveer 150 mensen aangemeld.

1.2 Het organiseren van het omwonendenoverleg kost tijd

Het omwonendenoverleg wordt binnenkort opgestart. Ervaringen vanuit andere gemeenten leren ons
om het aantal zetels met stemrecht terug te brengen tot ongeveer 10. Ook de wijkagent, het COA en
mogelijk iemand vanuit de veiligheidsregio worden gevraagd om deel te nemen aan het overleg. Deze
zouden dan net als de gemeente geen stemrecht hebben.



Om het omwonendenoverleg mandaat te geven, is verdere uitwerking nodig. Het is wenselijk om te
komen tot een pluriforme samenstelling, met een diversiteit aan opvattingen en achtergronden. Met
zowel omwonenden als bijvoorbeeld ondernemers.

1.3 Het is belangrijk dat het omwonendenoverleg de ruimte heeft om input te geven op de concept-
bestuursovereenkomst

Als het omwonendenoverleg is samengesteld, zal het eerste inhoudelijke bespreekpunt input voor de
bestuursovereenkomst moeten zijn. Deze concept-bestuursovereenkomst ligt er nog niet.

1.4 Uit de kabinetsformatie blijkt dat de spreidingswet mogelijk wordt ingetrokken
Op woensdag 15 mei 2024 is het hoofdlijnenakkoord van de formerende partijen gepresenteerd.
Hierin is opgenomen dat de spreidingswet moet worden ingetrokken. De komst van de spreidingswet
was niet de reden om het besluit over het azc te nemen. Het mogelijk intrekken van de spreidingswet
kan echter wel effect hebben op het draagvlak voor het besluit. Het is een nieuwe ontwikkeling
waarmee rekening gehouden moet worden.

1.5 In de agendacommissie van de raad is gevraagd of het proces niet moet worden aangepast
In de agendacommissie van de raad van 16 mei 2024 kwam de vraag aan de orde of niet nog een
keer naar het proces gekeken moet worden. Er zijn partijen die aangeven dat ze eerder input willen
leveren dan pas als de concept-bestuursovereenkomst er ligt. Ook werd geopperd of uitstellen tot
september niet beter zou zijn.

1.6 Door het proces te knippen ontstaat er voor de raad meer ruimte om invloed uit te oefenen

Door voor het zomerreces verantwoording af te leggen over de gekozen locatie en input op te halen
voor punten die terug moeten komen in de bestuursovereenkomst met het COA, onistaat er meer
ruimte voor invloed voor de raad.

Deze input en de input van omwonenden worden meegenomen in de bestuursovereenkomst. De
concept-bestuursovereenkomst wordt na de zomervakantie voor wensen en bedenkingen voorgelegd
aan de gemeenteraad.

KANTTEKENINGEN

1.1 Uitstellen tot na de zomervakantie is ook een optie

Een andere mogelijkheid is om het hele debat over de zomervakantie heen te tillen. Dit biedt meer
ruimte om ons nu te richten op het gesprek met de omgeving en de inrichting van het
omwonendenoverleg. De verwachting is dat er voor eind juli 2024 dan een advies kan liggen vanuit dit
omwonendenoverleg. In september kan dit advies dan door de raad worden meegewogen, als de
gemeenteraad wensen en bedenkingen mag uiten op een concept-bestuursovereenkomst. Ook vindt
dan een debat plaats over de locatiekeuze.

Voordeel hiervan is dat we ons nu kunnen focussen op het gesprek met de omwonenden. Nadeel is
dat er geen debat plaatsvindt voor de zomer. De tijd tussen het besluit en het debat erover in de raad
is dan lang.

FINANCIEN
Niet van toepassing

VERVOLG
Na het nemen van het besluit, wordt de uitwerking in gang gezet.

COMMUNICATIE
De raad wordt geïnformeerd door middel van bijgevoegde raadsmededeling.

BIJLAGEN
Raadsmededeling voortgang proces realisatie azc
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